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Protokół nr 43/2018 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w dniu 23 maja 2018 r. w godz. 16:15-17:25  

w sali nr 146 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji: 

1/ Kamil Lauryn-Przewodniczący Komisji 

2/ Bogdan Bezdziecki 

3/ Zbysław Wojciech Grajek       

   4/   Jacek Juszkiewicz 

   5/   Józef Wiesław Murawko 

   6/   Sławomir Jan Szeszko 

   7/  Zdzisław Stanisław Ścięgaj  

 

W posiedzeniu udział wzięli    :                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                     

 

   1/ Czesław Renkiewicz          -  Prezydent Miasta Suwałk                                                                                              

2/ Ewa Beata Sidorek             - Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk,                                                          

3/ Dorota Szczęsna                – Główny Specjalista w  Wydz. Spraw Społecznych,                                                              

4/ Agnieszka Szyszko            – Pełnomocnik Prezydenta ds. współp. z org. pozarządowymi. 

5. Jerzy Gałązka                     – Naczelnik Wydz. OŚiGK 

8/ Ewa Katarzyna Kotowska  – Dyrektor CIS 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Posiedzeniu przewodniczył Kamil Lauryn, który powitał zebranych i przypomniał,  

że proponowany porządek posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami.  

Radni nie wnieśli uwag do porządku obrad. 

Radni przyjęli jednogłośnie następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie protokołu nr 42/2018 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych                                 

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  16 kwietnia 2018 r. 

2. Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach za 2017 rok. 

3. Informacja z realizacji w 2017 r. „Programu szczepień przeciwko wirusowi 

brodawczaka ludzkiego dla mieszkanek Suwałk”. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia kwoty dotacji  przypadającej na 

jedną osobę będącą uczestnikiem lub pracownikiem Centrum Integracji Społecznej w 

Suwałkach na 2018 r. 

5. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących „Propozycji priorytetowych zadań 

publicznych do realizacji we współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi w roku 2019”. 
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6. Propozycja priorytetowych zadań publicznych do realizacji we współpracy Miasta 

Suwałk z organizacjami pozarządowymi w 2019 r. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia wsparcia działalności 

Spółdzielni Socjalnej „Perspektywa” w Suwałkach. 

8. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2017 r. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie opłat za przejazdy autobusami 

komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy Suwałki. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych, których właścicielem albo zarządcą jest Gmina 

Miasto Suwałki, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłat za 

korzystanie z tych przystanków.  

11. Wolne wnioski  

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 42/2018 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  16 kwietnia 2018 r. 

 

Kamil Lauryn zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego stwierdził, że protokół 

nr 42/2018 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej  

w Suwałkach, został jednogłośnie przyjęty. 

 

Ad pkt. 2  

Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach za 2017 rok. 

Sprawozdanie stanowi  załącznik nr 2 do protokołu. 

Członkowie Komisji uwag nie wnieśli. Sprawozdanie  z realizacji Miejskiego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii            

w Suwałkach za rok 2917 zostało sprzyjęte. 

Ad pkt. 3  

Informacja z realizacji w 2017 r. „Programu szczepień przeciwko wirusowi brodawczaka 

ludzkiego dla mieszkanek Suwałk”. 

Informacja  stanowi   załącznik nr 3 do protokołu.         

Zbysław Wojciech Grajek  -  stwierdził, że szczepialność wśród dziewcząt w Suwałkach jest. 

bardzo niska. Jednym z powodów jest niski poziom  akcji informacyjnej. Edukacja w tym 

zakresie przeprowadzona jest bardzo nieprofesjonalnie. Uważa, że do przeprowadzenia akcji 

edukacyjnej powinny być włączane osoby profesjonalnie przygotowane jak również podmioty 
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niepubliczne. Zaproponował, aby w Wydziale Spraw Społecznych została zatrudniona osoba, 

która jest specjalistą ds. zdrowia publicznego. 

Dorota Szczęsna  powiedziała, że Zarządzeniem Prezydenta Miasta ogłoszony został konkurs 

ofert; komisja konkursowa na realizatora Programu szczepień przeciwko wirusowi 

brodawczaka ludzkiego dla mieszkanek Suwałk wybrała Praktykę Lekarzy Rodzinnych „Na 

Klonowej” w Suwałkach. Na niską szczepialność wpłynęła również popularna wśród rodziców 

akcja antyszczepieniowa.  

Czesław Renkiewicz  stwierdził, że poruszany temat omawiany był również na kolegium, na 

którym zwrócił uwagę na bardzo niski procent zaszczepionych dziewczynek. Zauważył, że 

należy w większym stopniu docierać z informacją do społeczeństwa poprzez np. informację     

w lokalnych środkach przekazu, prasie. Zapewnił, że w budżecie miasta zarezerwowane są 

środki na ten cel; przyjął sugestię zatrudnienia specjalisty w wydziale. 

Ewa Beata Sidorek    poinformowała, że  brak jest zainteresowania specjalistycznych 

podmiotów, które mogłyby się zająć profesjonalnie tą tematyką. 

Bogdan Bezdziecki zapytał, od kiedy wprowadzony jest program szczepień. Z analizy 

przedstawionego materiału wynika, że z roku na rok spada liczba dziewczynek, które są 

szczepione. Powiedział, że  należy sprawdzić jak przebiega akcja, której skuteczność jest 

minimalna. 

Zbysław Wojciech Grajek, stwierdził, że dane populacyjne jednoznacznie mówią, że od kilku 

lat, kiedy zostały wprowadzone szczepienia, zachorowanie na raka szyjki macicy spadło.                                                                                                                                                                                                                                       

Członkowie Komisji więcej uwag nie wnieśli. Informacja z realizacji w 2017 r. „Programu 

szczepień przeciwko wirusowi brodawczaka ludzkiego dla mieszkanek Suwałk” została  

przyjęta. 

Ad pkt. 4  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia kwoty dotacji  przypadającej na 

jedną osobę będącą uczestnikiem lub pracownikiem Centrum Integracji Społecznej            

w Suwałkach na 2018 r.                                                                                                                                            t 

Projekt uchwały  stanowi załącznik nr 4  

Czesław Renkiewicz powiedział, że przeprowadził analizę pod kątem skuteczności 

działalności Centrum Integracji Społecznej w Suwałkach. Jeżeli efekty będą takie jak 

dotychczas, to nie ma sensu kontynuacji tego programu. Nie ma żadnej współpracy                           

z organizacjami pozarządowymi. Jeżeli sytuacja się nie zmieni, to nie będzie propozycji dalszej 

działalności. 

Jacek Juszkiewicz – zauważył, że w chwili obecnej większość osób nie jest zainteresowana 

jakimkolwiek zatrudnieniem. 

Ewa Katarzyna Kotowska jako osoba prowadząca CIS stwierdziła, że sytuacja diametralnie 

się zmieniła. Finansowa pomoc rządu -między innymi zasiłki, 500- spowodowała, że 

zainteresowanie pracą jest bardzo małe;  osoby wykluczone nie wykazują chęci poprawy swojej 

sytuacji życiowej oaz aktywności zawodowej. W chwili obecnej osoby „wykluczone 

społecznie” pracują „na czarno” lub wyjechały do pracy za granicę.  
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Więcej uwag nie stwierdzono. 

Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały: 

za                                                -    7 radnych, 

przeciw                                       -    0 

wstrzymało się od głosu             -    0 . 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia kwoty dotacji  

przypadającej na jedną osobę będącą uczestnikiem lub pracownikiem Centrum Integracji 

Społecznej w Suwałkach na 2018 r. 

Opinia Komisji  stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad pkt. 5 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących „Propozycji priorytetowych zadań 

publicznych do realizacji we współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi 

w roku 2019”. 

Informacja stanowi załącznik nr 6. 

Agnieszka Szyszko – przedstawiła i omówiła Informację. 

Pytań i wniosków nie stwierdzono.                                                                                                    

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących „Propozycji priorytetowych zadań 

publicznych do realizacji we współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi             

w roku 2019” została przyjęta. 

Ad pkt. 6  

Propozycja priorytetowych zadań publicznych do realizacji we współpracy Miasta 

Suwałk z organizacjami pozarządowymi w 2019 r. 

Propozycja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Agnieszka Szyszko przestawiła i omówiła powyższą propozycję.  

Zbysław Wojciech Grajek zauważył, że edukacja i promocja to są dwie różne sprawy. 

Należy wzmocnić zadania w zakresie edukacji i promocji zdrowia. 

Agnieszka Szyszko zwróciła uwagę na ewentualne niejasności dot. finansowania 

poszczególnych grup spraw. 

Czesław Renkiewicz powiedział, że nie ważne jest z jakiej grupy spraw ma być 

dofinansowanie. Jest to kwestia  prawidłowego określenia celu. Nadmienił, że o konsultację      

w tym zakresie poproszony zostanie radny Zbysław Grajek.  

Uwag i wniosków nie stwierdzono. 
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 Propozycja priorytetowych zadań publicznych do realizacji we współpracy Miasta Suwałk         

z organizacjami pozarządowymi w 2019 r. została przyjęta. 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia wsparcia działalności Spółdzielni 

Socjalnej „Perspektywa” w Suwałkach. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

Czesław Renkiewicz podkreśli;, że Spółdzielnia Socjalna „Perspektywa” w Suwałkach 

prawidłowo administruje słupami ogłoszeniowymi, dba o estetykę i wizerunek słupów,               

w związku z powyższym wnioskuje o pozytywna opinię.  

Uwag i wniosków nie stwierdzono. 

Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały: 

za                                                -    7 radnych, 

przeciw                                       -    0 

wstrzymało się od głosu             -    0 . 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia wsparcia 

działalności Spółdzielni Socjalnej „Perspektywa” w Suwałkach. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Ad pkt. 8 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2017 r. 

Sprawozdanie   stanowi załącznik nr 10 do protokołu.                                                                                                               

Uwag i wniosków nie stwierdzono. 

Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 

2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w 2017 r. zostało przyjęte. 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie opłat za przejazdy autobusami komunikacji 

miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy Suwałki. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu 

Czesław Renkiewicz stwierdził, że przedstawienie powyższego projektu uchwały jest efektem 

wprowadzania Suwalskiej Karty Mieszkańca. Projekt uchwały został rozszerzony - między 

innymi – obezpłatny przejazd dzieci w Dniu Dziecka  oraz uczestników i organizatorów 

Suwałki Blues Festival. 
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Jacek Juszkiewicz zapytał, czy w § 8 pkt 5 ulgowa opłata dotyczy emerytów i rencistów bez 

względu na wiek. 

Czesław Renkiewicz  odpowiedział, że osoby powyżej 70 roku życia zwolnieni są z opłat, 

pozostali emeryci i renciści zobowiązani są do opłaty ulgowej w wys. 50%. 

Jerzy Gałązka poinformował, że zakłady pracy są zainteresowane dofinansowaniem do 

biletów okresowych swoim pracownikom. 

Więcej uwag i wniosków nie stwierdzono. 

Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały: 

za                                                -    7 radnych, 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie opłat za przejazdy autobusami 

komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy Suwałki. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych, których właścicielem albo zarządcą jest Gmina Miasto 

Suwałki, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłat za korzystanie 

z tych przystanków.  

 Projekt uchwały stanowią załącznik nr 13 do protokołu. 

Czesław Renkiewicz przedstawił  argumenty przemawiające za wprowadzeniem zakazu 

zatrzymywania się na przystanku MPK przy ul. Przytorowej oraz Utrata przewoźnikom linii 

dalekobieżnych. Autobusy te powinny korzystać z przystanków PKS Nova. Trwają rozmowy 

przewoźników z dyrekcją PKS Nova oraz ZBM. Jest szansa, że sprawa zostanie załatwiona 

pozytywnie. 

Uwag i wniosków nie stwierdzono. 

Głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały: 

za                                                -    7  radnych, 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem albo zarządcą jest Gmina 

Miasto Suwałki, warunków i zasad korzystania z nich oraz ustalenia stawki opłat za korzystanie 

z tych przystanków.  

 Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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Ad pkt. 11 

Wolne wnioski. 

Zbysław Wojciech Grajek zapytał o projekty uchwał dot. zmian dostępności i ograniczenia 

sprzedaży alkoholu. Projektu tych uchwał dostał emailem. 

Czesław Renkiewicz poinformował, Miejska Komisja Rozwiązań  Problemów Alkoholowych 

przygotowała trzy projekty uchwał, które były niejednokrotnie dyskutowane na posiedzeniach 

Komisji. Prezydentowi zależy na tym, aby na posiedzeniach Klubów, grupowań wypracować 

wspólne stanowisko w tej sprawie. Projekty tych uchwał były również opiniowane przez Radę 

Działalności Pożytku Publicznego. 

Trzeba wypracować rozsądne rozwiązanie, które będzie przedstawione Radnym na sesji 

czerwcowej. 

Zbysław Wojciech Grajek zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Komisji                                  

o wyegzekwowanie od  Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

szczegółowego uzasadnienia; szczególnie poinformowania, co się zmieniło, co proponowane 

uchwały maja zmienić, jakie z tego tytułu będą konsekwencje finansowe i gospodarcze. 

Zapytał również, czy proponowane projekty uchwał są nakazane przepisami prawa, czy są 

zależne od woli radnych. 

Dorota Szczęsna poinformowała, że dwa projekty uchwał są obligatoryjne i maja wejść               

w życie 9 września 2018 r. zaś projekt dot. ograniczenia sprzedaży alkoholu jest projektem 

fakultatywnym. 

 

Więcej wolnych wniosków nie stwierdzono. 

 

Kamil Lauryn  podziękował za przybycie i zamknął posiedzenie Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

         Przewodniczący Komisji  

       Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

       Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

                    Kamil Lauryn 

 

Protokół sporządziła: 

 

Danuta  Teresa Skucz 

Inspektor Biura Rady Miejskiej 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


